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Protokoll Fagmøte Alpint  
Scandic Oslo Airport 
16. - 17. juni 2023  
 
Til stede: 
 

Fornavn Etternavn Skikrets Fredag Lørdag 

Claus Johan Ryste Norges Skiforbundet x x 

Mari Hagvaag Seim Norges Skiforbundet x   

Einar Witteveen Norges Skiforbundet x x 

Stefan Johnsen Havnelid Norges Skiforbundet x x 

Marit Gjerland Norges Skiforbundet 
 

 x 

Ola Evjen Alpinkomiteen x x 

Roar Karlsen Alpinkomiteen x x 

Nora Sofie Bruun Alpinkomiteen x x 

Unni Forshaug Alpinkomiteen x x 

Thomas Liland-Vik Agder og Rogaland x x 

Petter Furuseth Agder og Rogaland x x 

Martin Andersen Akershus x x 

Connie Hagen Buskerud x  x 

Rita Johnsen Buskerud x x 

Jeanette Emdal Finnmark x x 

Jon  Busterud Hedmark x x 

Bård Seterås Hordaland x x 

Stian K Almeland Hordaland x x 

Stig Aambø Møre og Romsdal x x 

Siri-Elise Bjørgaas Nordland x   

Vegar Wold Nord-Trøndelag x x 

Vilde Austad Nord-Trøndelag x   

Marianne Hoel Oslo x x 

Finn Espen Sellæg Oslo x x 

Melanie Hetkamp-Andersen Sogn og Fjordane x  x 

Ketil Aagesen Sør-Trøndelag x x 

Pia Groven-Robertsen Vestfold og Telemark  x x 
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1.Informasjon  
AK-leder Ola Evjen ønsket velkommen og åpnet fagmøte alpint. 

 

1.1 Godkjenning av fremmøtte representanter, registrering av stemmeberettiget. § 36 punkt 3. 
Antall kretser til stede: 12 kretser  

Antall stemmeberettigede: 16 stemmeberettigete. 

 

1.2 Godkjenning av innkalling, saksliste og forretningsorden. 

Innkallingen, sakslisten og forretningsorden ble godkjent.  

Det ble fremsatt ønske om at agenda og møtedokumenter publiseres på nettsiden til Norges 

Skiforbund, i god tid i forkant av møtestart. 

 

1.3 Valg av møteleder, sekretær og 2 representanter til å undertegne protokollen  

Ola Evjen ble valgt som møteleder og Unni E. Forshaug ble valgt som sekretær. 

Martin Andersen, Akershus Skikrets og Jeanette Emdal, Finnmark Skikrets ble valgt til å undertegne 

protokollen. 

 

1.4 Informasjon fra Alpinkomitéen v/Ola Evjen  

AK-leder i A Ola Evjen gjennomgikk arbeidsfordelingen og ansvarsfordelingen i Alpinkomiteen samt 

orienterte om pågående arbeid og aktiviteter alpinkomiteen har hatt fokus på siden Skitinget i juni 

2022 og gjennom høsten og vinteren 2022/2023. 

 

I perioden fra Skitinget i Molde og frem til dagens Vårmøte har Alpinkomiteen gjennomført 12 AK-

møter, 1 Høstmøte og 2 digitale Dialogmøter med kretsene. 

 

Det ble orientert om forsikringsordninger for bakkemannskap og dugnadsbaserte oppgaver, gjengitt 

punktvis nedenfor: 

 

- TD (teknisk delegert) - egen forsikringsordning 

- Norske TD-er har dekning via NSFs skilisens 

- Arrangørforsikring - alle arrangører må tegne forsikring iht. rennreglementet 

- Internasjonale renn – krever minimumsforsikring iht. FIS reglementet 

- Ulykkesforsikring – arrangører står fritt til om man ønsker å tegne forsikring som dekker 

ulykker og skader på eget personell 

- Mange idrettslag har arrangøransvar og ulykke inkl. i sin ordinære klubbforsikring. Den 

enkelte klubb/arrangør må undersøke hva som gjelder før man tegner forsikring for 

spesifikke arrangement. 

 

Årsberetningen er pr d.d. ikke klar for gjennomgang på Fagmøtet. Vil settes opp som egen sak og 

behandles på høstens Fagmøte, deretter på Skitinget i juni 2024. 

 

Handlingsplanen for alpint gjelder frem til 2024. Arbeidet med revidering av handlingsplanen 

starter til høsten der ny planperiode for planen vil være 2024-2028. 
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1.5 Status og rapport sport og administrasjon NSF alpin v/Claus J. Ryste 

Presentasjon av organisasjonen i alpint, administrasjon og sportsavdelingene samt statusrapport på 

følgende punkter: 

- Årets sesong for alpinlandslagene World Cup, Europa Cup og Para 

- VM 

- Statistikk Ironman 

- Juniorløpere, nivået på jenter har en liten nedgang og man ser at færre jenter er med i 

overgangen fra skigymnas og videre opp 

- Europa Cup damer 

- World Cup damer 

- Alpindamene våre er godt nok trent og har trygghet i gruppa 

- Aktive, registrerte utøvere ligger på rundt 14 000, en økning på 2,4% Målsetningen er 

18 000  

- Oppfordre klubber at alle aktive løpere blir registrert og gjerne oppfordre foresatte til å bli 

medlem i klubber. 

Sponsorstatus – avtale bekledning er utsolgt til 2026 

Løperkontrakt behandlet i Skistyret i april 2023, ny kontraktsmal i mai 2023 

Teamsmøte med landslagene er gjennomført  

 

1.6 Økonomi rapportering og budsjett v/Mari H Seim 

Presentasjon av årsregnskapet pr 31.12.2022  

- Normalt år ift. til aktiviteter 

- Overskudd kr 369 000,- bør vi være fornøyd ift. valuta og prisstigning 

- Revidert budsjett 2023, styrer mot overskudd kr 1 700 000,- 

- Økte sponsorinntekter, men også høye kostnader 

- Utvikling inntekter 2009: 19, 000 -> 2023: 88, 800 mill. 

- Gjeldsutvikling, planen det arbeides mot er at alpin er gjeldfri innen 2024 

- Krevende tider økonomisk, positivt at vi leverer på budsjett og i pluss. 

- Inntekter TV-sendinger ligger sentralt i regnskapet, ikke pr gren 

- Positivt med internasjonale renn i Norge (EC og WC), men de gir ingen inntekter til oss. 

 

1.7 Informasjon fra WC Kvitfjell v/Ole Kristian Kirkerud 

Presentasjon av WC Kvitfjell 2023/2024 

- Alpinkonkurranser + næringslivkonferanser som skape gode ramme 

- Uke 7 WC herrer 

- Uke 9 WC damer 

- Fartsrenn U12 og yngre 

- Konsert, konferanser, VIP-event og folkefest 

 

2 Kulturprogram, involvering alpin Norge  

 

2.1 Introduksjon, historikk, veien videre v/Dagfinn Neteland 

Det ble gitt et tilbakeblikk på tidligere gjennomførte kulturprogram.  
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2.2 Gruppearbeid 

Deltagerne ble inndelt i 4 grupper og arbeidet med følgende oppgaver. 

 

Oppgave 1 

a) Hva kjennetegner dagens alpinkultur? 

Hva er de positive/sterke sidene ved dagens alpinkultur? 

Beskriv 3-5 positive/sterke sider 

 

- Team arbeid «Attacking Vikings» 

- Likhet, inkludering 

- Samarbeid 

- Grundighet 

- Stor aktivitet og variasjon 

- Vinnerkultur 

- Kulturen må komme ovenfra, ikke fra klubbnivå 

- Inngangen til alpinsporten kan være variabel 

- Kulturprosjektet har fungert 

- Vinnerkulturen 

- Korte avstander mellom topp/bunn – flat struktur 

- Treningskultur – hardt arbeid, Ironman, rollemodeller 

- Familiesport 

- Kulturbærere 

- Integrerer hele familien 

- God struktur i idretten -> skolearbeid 

- Sosialt, mye tid sammen 

- Vinnerkultur 

- Samhold mellom klubb/krets – god dugnadskultur på tvers 

- Engasjement (foreldre m. fl) 

- Gode å vise omsorg for hverandre 

- Skaper gode holdninger og verdier 

- Inkluderende, samhold, robusthet og lagånd 

- Fantastiske forbilder, lagspiller og kule typer er et godt utgangspunkt for rekrutering 

- Private lag, kan være positivt 

- Kulturforskjell gutt vs. jente -> treningsnivå 

- Negativ foreldrekultur -> økonomi 

- Idretten kan virke litt lukket (utstyr, begreper) 

- Foreldrestyring på rennteknisk, få tør å være portvakter U12 

- Disk barne-/ungdomsrenn, kr 500 – kun mottas i cash  

- Forskjell på by/bygd – utstyr, antall ski, fartsdress etc. 

- Rekruttering, løpere – trenerressurser? Hvordan ta tak i dette i ute i distriktene 

- Ironman, ta opp igjen opplegget på Ruud 

- Rekruttering av trenere, stabile personer – foreldre 

- Inkluderende 
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- Samhold 

- Familievennlig – involvering 

- Fine profiler – gode forbilde 

- God oppdragelse, skaper gode holdninger – bygger gode personer – skaper verdier 

som du kan dra med deg videre i livet 

- Robusthet 

- Lagånd 

 

b) Hva er de negative/svake sidene ved dagens alpinkultur? 

Beskriv 3-5 positive/sterke sider 

 

- Tidlig god – vinnerkultur – kan skade rekrutteringen 

- Tidlig stor satsing, skader jentemiljøet 

- Trenerutdanning 

- Kostnader 

- Materialistisk/utstyrsfokus 

- Unødvendig reiser – kostnader 

- Frivillighet på vikende front 

- Private lag/shop – bra supplement til klubb – men det bidrar til å undergrave 

klubbene tilbud - trekker opp alt over! 

- Kan bidra til undergraver miljø i egen klubb 

- Kultur – «rikmanssport» 

- Foreldreproblem, fokus på resultater 

- Tidlig god som jente -> skader, motivasjon 

- Balansere vinnerkulturen 

- Foreldrekultur 

- FIS-løpere, foreldre forsvinner 

- Fair play, bruk av fluor 

- Ensidighet i trening, som skaper skader, brudd 

- Barmark, ses ikke på som viktig i enkelte klubbmiljøer 

- Høye kostnader, reise, utstyr og heiskort 

- Trening vs. konkurranser, en endring ses nå 

- Vi må oppfordre løpere til å delta på skirenn/konkurranser 

- Frivilligheten daler 

- Private lag, «shopper» treningstider, bekledning etc. 

 

Oppgave 2 

a) Skal vi revitalisere starte et nytt kulturprosjekt? 

b) Hva mener dere vi må vektlegge av tiltak? 

Beskriv 3-5 positive/sterke sider 

 

- Må settes i system, fast punkt på agendaen f.eks. i alle kretsens alpinkomiteer 

- Ta vare på det som fungerer 
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- Ta vare på bredde - ettervekst i en vinnerkultur – ansvar ligger hos krets, klubb og skigymnas 

- Grunntrening, basis – allsidighet 

- Kultur i jentegrupper 

- Se litt til Sverige på jentesiden, mangler trygghet på jentene, historisk sett 

- Er det tradisjonelt en ukultur i Norge – jentene skal «slå» venninna si – jenter trenger større 

trygghet 

- Barmark, fokus og bevisstgjøring blant de yngre 

- Utviklingsfokus vs. resultatfokus 

- Foreldrekultur 

- Fokus på økonomi, dyr idrett – vi må reise på renn 

- Legge til rette, for trening samtidig som rennet 

 

c) Hva ønsker vi å oppnå med et nytt kulturprosjekt? 

 

- Opprettholde det vi har og arbeider videre, utvikle 

- Ha et miljø der løpere og foreldre trives 

- Flere på ski 

- Foreldrevettregler  

- Se til Kajsa Lie camp – invitasjonen foresatt får ikke være med 

 

d) Hva må målsetningen være for et nytt kulturprosjekt? 

Beskriv 2-3 konkrete mål. 

 

- Holdningsskapende vinnerkultur og bredde 

- Ta vare på bredden i en vinnerkultur  

- Rekruttere trenere 

- Barnetrenerkurs 

- Forbedre kulturen, god bassistrening 

- Få frem kulturbærere 

- Det viktigste for alpinisten er ikke skiene, men skoene. 

- Alpint er «gratis» for de yngste – heiskort kr 0/låne utstyr 

- Kan man bruke profilene våre å kommunisere til alpin Norge, foresatte – ekte  

- Involvering klubb, krets, skigymnas, NSF 

- Konkrete mål 

- Tiltak, virkemidler 

- Evaluering 

- Videreføring, inkludering, ansvar 

- Må jobbe med kultur hele tiden, i alle ledd – pågående prosess 

- Løpende arbeid 

- Hvordan ta vare på bredden? 

- Beste trenere? 

- Ta vare på bredden – topp = suksess 

- Ja - fortsette 
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 2.3 Presentasjon gruppearbeid 

Gruppene presenterte sine innspill fra gruppearbeidet. 

 

2.4 Konklusjon, oppsummering 

Gode diskusjoner, positiv stemning til revitalisering av kulturprosjektet.  

Det må settes av tid til å oppsummere og konkludere hvordan man skal revitalisere og arbeide videre 

med prosjektet. 

 

3 Bredde, utdanning og strategi  

 

3.1 Gjennomgang langtids terminliste og mesterskap v/Stefan J Havnelid 

Det har vært en hektisk sesong med stor aktivitet og reisevirksomhet. 

For kommende sesong deles kalender i Google Docs, slik at alle kan se oppdatert informasjon. Det vil 

bli løpende arbeidet med terminlisten, før den fastsettes 30. august. 

 

Preliminær aktivitetsplan 2023/2024: 

Juni og august:  Jenteprosjekt, barmark i Oslo 

August/september:  Felles Ironmantest i Oslo for junior-/seniorløpere.  

Yngre klasser gjennomfører Ironman på Østlandet, Nord-Norge, Trøndelag og 

forhåpentligvis Vestlandet. 

August:   Barmarkssamling U14/U16  

November:   ENL, SNØ, Oslo 

Val Gardena speed  

Trening, renn, uttak for 2004-2007 

Fartssamling, Juvass 

30.12.23:  Bjorli 

14.-17.1223:  Geilo/Trysil 

Januar 2024:  Narvik i samarbeide med Sverige 

JR VM, Portes du Soleil 

Kvalik internasjonalt barne-/ungdomsrenn, sted ikke avklart 

23.01.24:  Fart Hafjell 

April:   Wintergames, mulig kollisjon med HL 

  

Nasjonale renn 2024: 

Hovedlandsenn U16  Oppdal, 12-17. mars  

Telenorlekene  U14  Geilo 11.-14. april, 

NM     Hafjell 

Junior NM fart   

Junior NM teknisk 

KM Anbefaler klubber/kretser å arrangere KM 

 

Ingen søknader er mottatt for de nasjonale mesterskapene TL og HL i 2025, frist er 15.09.23 
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Det opprettes WhatsUp for AK-ledere, slik at alle mottar løpende og korrekt informasjon kommende 

sesong. 

 

3.2 Breddesamlinger og fartsprosjektet v/Einar Witterveen og Stefan J Havnelid 

Orienterte om fartsprosjektet der målsetningen er å få flere løpere med bredere og bedre base, 

utvikle og dele kompetanse, tilrettelegge for skigymnasene for å løfte nivået. 

 

- Mange er skeptisk til fart, men fart er gøy 

- Gir allsidighet og gode løpere i GS og SL 

- Skigymnasene vil på sikt bruke tilbudet 

- Meget gode samlinger sist vinter, der løperne fikk godt eierskap til egen fartstrening 

- Alpint er en arenasport – tilrettelegging, organisering og læringssituasjon 

- Røldal er en meget god treningsarena 

- Man må begynne fartstrening i tidligere alder, slik at HL ikke blir et sjokk 

- Jenter inviteres spesielt til Ål 

- Må bli flinkere med informasjon/kommunikasjon ut ift å få god deltagelse 

- En del skigymnas holder av ulike årsaker igjen løpere fra deltagelse på fartsamlinger.  

 

3.3 Utdanning og Webinar v/Einar Witteveen 

- Dele erfaringer 

- Inspirere og utvikle 

- Best praksis (Ål) 

- Tilgjengelighet (webinar, samling, sport science) 

- Trenerkurs/seminar – SNØ – årlig dato (medio juni) 

- Jentetrenere 

- Pr i dag kun 3 kvinnelig trenere på U16 og eldre 

- Gjør det enkle for å bli bra nok 

- Kurskalender, se nettsiden 

- Nok kurs, hvordan få flere deltagere 

- Markedsføring/kommunikasjon 

- Tidspunkt – september? 

- Lavterskel, øvelser gir godfølelse 

 

Fellesdel inkl lunsj med presentasjon av ny merkevare og logo. 

 

3.4 Anleggsutvikling – Atle Skaardal og Marit Gjerland 

Hva er skjedd siden Skitinget i Molde og veien videre – og hva arbeides det med.  

- Servicekontor – tilbyr veiledning 

- Organisering og arbeidslinjer 

- Formelle prosesser 

- Utforme design 

- Teknisk løsninger 

- Finansiering  
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- Søknader spillemidler 

- Utvikling alpinanlegg Norge rundt, mange henvendelser 

- God rekruttering, gode anlegg med snø 

- Kvitfjell nasjonalanlegg – garanterer åpningsdato og tidlig sesong, snølagring 

- Befaring Levi, snølagring 

- Arenaplan – søknad alpin VM 2029 

- Nasjonal anleggsplan 

- Spillemidler til snølager 

- Strømstøtte 

- Skiklubbutviklere befaring Bama 

- Ønsker en til en møter med kretsene under høstmøtet 

- Søk opp informasjon på nettsider:  

www.skiforbundet.no/fagportal/anleggsweb   

www.godeidrettsanlegg.no    

www.snøkompetanse.no  

 

Fluorforbud 

Iverksettes fra sesongen 2023-2024 (oktober) 

Internasjonale WC renn er underlagt fluorforbud, vil gjennomføre tester i alle grener 

Hvordan vi kan kontrollere på EC, FIS? 

- Måleapparat måler verdi  

- Under 1 - ren ski / over 1 – fluor 

- 1,5-2 - mye fluor som gir konkurransefordel og DSQ 

- Mulig kontrollområde i målområdet 

- Måle 3 tilfeldige punkter på skien + 3 nye 3 målinger - valideres = DSQ ved verdi over 1 

Hva skjer med ski som det ha vært fluor på? 

- Noen ski er produsert med fluor på belegget, kan rengjøres/renses, møysommelig og lang 

jobb 

- Vår oppmerksom på gamle børster 

- Anbefaler å kjøpe nye børster 

- Skiforbundet har anskaffet 1 apparat til landslag, intern opplæring på bruk av apparatet. 

- Oppfordrer alle til å sjekke utstyr, prosedyrer osv. i sommer 

- Fluortesting på nasjonale finaler (HL, TL) 

 

Innspill fra Vårmøte: 

Ønske om å kunne teste ski på høsten for å sjekke at man rengjør godt nok.  

Mange har brukte ski, og lurer på hvordan det kommer til å gå.  

- Rengjøringsprotokoller finnes på nettside til Skiforbundet og www.fis-ski.com  

 

3.5 Rapport fra FIS kongressen v/Claus J Ryste 
- Kvitfjell er tildelt World Cup 

- Ny kombinasjon med en slalåmløype og en utforløype der 4 par per nasjon kan stille. Man får 

World cup-poeng og poeng til grenen (50 poeng, ikke 100).  

http://www.skiforbundet.no/fagportal/anleggsweb
http://www.godeidrettsanlegg.no/
http://www.snøkompetanse.no/
http://www.fis-ski.com/
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- Viktig på grunn av antall medaljer i IOC 

- IOC har kuttet Parallellen  

 

3.6 Honorar TD v/Ola Evjen og Roar Karlsen 
Det er kommet inn forslag om at TD-er skal få honorar for oppdrag på barne- og ungdomsrenn 

(under FIS-nivå) og i tillegg motta kompensasjon for kjøring etc.  

- Oslo, Akershus og Østfold har allerede innført dette, der honoraret utbetales fra krets.  

 

Vårmøtet anbefaler at TD-er skal honoreres med kr 500,- som dekkes av kretsen (pr gren), men at 

den endelige avgjørelsen tas i hver krets. Forslaget sendes ut på høring til kretsene. 

 

Det er noe kort frist nå, hvis det skal inn i reglement (frist 23. juni), sannsynligvis vil ikke dette kunne 

bli gjeldende regel før til neste år (sesongen 2024/2025). 

 

4. Behandle saker fremmet av skikretsene 

  

4.1 Innkomne forslag 
Ingen forslag var meldt inn. 

 

4.2 Eventuelt 
Kretsene ønsker at hjemmesiden blir bedre både med tanke på informasjon og enklere å finne 

relevant informasjon. 

 

5. Valgkomiteen til vårmøte 2024 (AK 2024-2026)  

På fagmøtet året før skiting velges en valgkomité bestående av 3 medlemmer fra 

kretsrepresentantene som til neste vårmøte innstiller til valg for leder, nestleder og 1 – 3 

medlemmer av arbeidsgruppen i komiteene. Leder av grenens valgkomité er samtidig medlem av den 

sentrale valgkomiteen. 

 

Ved valg av valgkomite: 

Hver krets har en stemme og AK medlemmer en stemmer hver. 

 

Forslag på til valgkomité foreslått av AK: 

- Finn Espen Sellæg, Oslo skikrets (leder) 

- Jon Busterud, Hedmark skikrets 

- Siri-Elise Bjørgaas, Nordland skikrets 

 

Enstemmig vedtatt: 

Vårmøtet velger foreslått valgkomité. 

 

6. Avslutning  

Dato for Høstmøte er satt til 13. - 15.oktober 2023  

Dette er slutten av høstferien for en del kretser, og mange er på skisamlinger. 

Vårmøte foreslår at Høstmøtet flyttes til 20.- 21. oktober 2023.  
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6.1  Sette saker til høstmøtet 2023 

Følgende saker ble foreslått til høstmøte: 

- Anlegg 

- Kalender (ferdig kalender) 

- Fluor 

- Nominering av finalene 

- Telenorkarusellen og skiklubbutviklere  

 

6.2  Avslutning  

AK-leder Ola Evjen takket for godt møte, gode diskusjoner og ønsket alle god sommer og vel hjem. 

 

 

Referent 

Unni Forshaug 

Alpinkomiteen 

 

 

 

 

 

 


